
Zápis z jednání Školské rady při Základní škole Velehrad 

konané dne 14. května 2015 

 

Přítomni: 

Za zákonné zástupce nezletilých žáků: Jolana Crescini, Adriana Lužová, Pavel Slavík 

Za pedagogické pracovníky: Mgr. Andrea Andrýsková, Mgr. Kateřina Horáková, Mgr. Eva 

Samcová 

Za zřizovatele: Mgr. Aleš Mergental, Jitka Točková, Miroslav Kovářík 

Hosté:  

Mgr. Radomír Válek, Mgr. Tereza Kovaříková 

 

Průběh jednání: 

1. Pan Slavík poděkoval Mgr. Válkovi a všem, kdo se podíleli na pořádání  

cyklozávodů o pohár ředitele školy, za velmi pěkně připravenou akci pro děti. 

Také poděkoval za zorganizování schůzky rodičů, zástupců školy a zřizovatele 

pod vedením Mgr. Kazíkové 27. 4. 2015. 

2. K dnešnímu jednání byla přizvána také Mgr. Kovaříková jakožto předseda 

školského výboru. 

3. SWOT analýza: 

27. 4. 2015 škola, rodiče a zástupci obcí zpracovali analýzu SWOT, která 

pojmenovává silné a slabé stránky školy, příležitosti a hrozby. Pan Slavík se 

zeptal pana ředitele, zda má vedení školy po analýze připraveny nějaké 

konkrétní kroky. Mgr. Válek plánuje do měsíce zpracovat vizi školy, o jejíž 

naplňování se škola bude snažit od školního roku 2015/16.  

Mgr. Válek také informoval, že zpracoval obdobu SWOT analýzy již dříve mezi 

zaměstnanci školy, výsledky předá radě k nahlédnutí. 

 

Proběhla diskuse k některým bodům SWOT analýzy: 

 

ad školní psycholog: 

Škola se pokusí zajistit školního psychologa na částečný úvazek ve spolupráci 

s jinými školami. 

 

ad stravování: 

Mgr. Válek a vedoucí školní jídelny navštívili ZŠ T. G. Masaryka – Mařatice, 

které je zapojena do projektu Škola plná zdraví. Také se naše škola 



zaregistrovala do projektu Skutečně zdravá škola – od školního roku 2015/16 

začne spolupráce, škola získá přístup k metodickým materiálům. Proběhla 

diskuze ohledně motivace dětí ke správnému stravování - vaření 

v kuchyňkách, práce na školním pozemku, výukové programy, beseda se 

sportovcem, výživovým poradcem atd. 

 

ad práce s třídním kolektivem: 

Od nového školního roku bude zavedena třídnická hodina pro 3. a vyšší 

ročníky (pro 1. a 2. třídu je to zátěž, příliš mnoho hodin za týden a problémy 

je třeba řešit ihned). 

Pravděpodobně v přípravném týdnu proběhne dvoudenní seminář pro 

učitele, který se bude týkat práce s třídním kolektivem. 

 

ad komunikace školy s rodiči: 

Škola připravuje přechod www stránek školy na redakční systém, který 

využívá i obec na svém webu. Zde bude možné nastavit si zasílání novinek na 

e-mail. Pan Slavík navrhl zaregistrovat k odebírání aktualit z webu plošně 

všechny rodiče (s možností odhlášení, pokud by někdo nesouhlasil). 

Mgr. Válek informoval o zapojení školy do projektu Rodiče vítáni.  Škola 

splňuje všechna povinná kritéria a z nepovinných nesplňuje jen tři. 

 

ad výuka cizích jazyků v menších skupinách: 

Dle Mgr. Válka je škola bohužel limitována mzdovými finančními prostředky. 

Mgr. Mergental požádal pana ředitele, aby vyčíslil, kolik by půlení hodin cizího 

jazyka přesně stálo. Pan Kovářík přislíbil, že prověří možnost čerpání financí 

z programu přeshraniční spolupráce. 

 

ad využití prostředí Velehradu a okolí, komunitní škola 

Už teď je spolupráce s ostatními subjekty na velmi dobré úrovni,  A . Lužová 

navrhla, že by bylo dobré pracovat na tomto koncepčně – dopředu plánovat 

čeho se která třída zúčastní. Návrh různých besed s významnými lidmi z okolí, 

např. pamětníci 2. světové války atd.  

4. Školní rada připomínkovala a všemi hlasy schválila doplnění školního řádu 

týkající se zákazu používání mobilů a jiných audio a video zařízení během 

pobytu ve škole a při školních akcích.  

5. Mgr. Samcová kladně zhodnotila zájezd do Londýna a ocenila velmi dobré 

chování žáků. Mgr. Válek pochválil také chování žáků při zájezdu do Osvětimi. 

6. Termín dalšího jednání byl stanoven na 18. 6. 2015 v 16:30 hodin. 

 

Ve Velehradě, 14. května 2015 

Zapsala: Adriana Lužová, zapisovatelka 

Schválil: Pavel Slavík, předseda 


